
       Protokół Nr 11.2011
z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 

odbyło się w dniu 19 października 2011 roku w godzinach 1100 – 1425.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Adam Dobkowski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału PiSS – Aneta Werla
 Kierownik Referatu Komunalnego – Zdzisław Smalec,
 Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
 Pełnomocnik   ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi   -   Maciej 

Juchniewicz,
 Pełnomocnik ds utworzenia Muzeum – Kazimierz Bogusz.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Koncepcja  i  realizacja  Muzeum  Ziemi  Ełckiej  –  informacja  Pełnomocnika  ds 

Muzeum Kazimierza Bogusza.
4. Opinia   do  projektów uchwał,  które  będą  przedmiotem obrad  najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.
Do punktu  1 - ego   

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 
porządku obrad proponując pewne zmiany – przesunięcie pkt. 4 jako 3.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli  
zaproponowany porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 10.2011 z dnia 23 września 2011 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Pełnomocnik  ds  Muzeum  Kazimierz  Bogusz  na  wstępie  powiedział,  że 

powstające  muzeum  w  Ełku  nie  ma  nazwy.  Można  przyjąć,  że  jest  to  Muzeum 
historyczne w Ełku. Co ma wspólnego muzeum z turystyką? Ważnym elementem 
turystyki jest sprzedawanie własnej wizji przyszłości.



Zadaniem  pełnomocnika  jest,  najogólniej  rzecz  biorąc,  zapewnienie  realizacji 
projektu  utworzenia  w  Ełku  Muzeum  zgodnie  z  zasadami  zawartymi  w  prawie 
polskim  przy  uwzględnieniu  opracowania  Tomasza  Sulewskiego  „Analiza  szans, 
możliwości i trybu realizacji Muzeum historycznego w Ełku”. W pierwszej kolejności 
chcę  przede  wszystkim  skompletować  zespół  organizacyjny  oraz  nawiązać 
współpracę z  osobami  i  instytucjami  mogącymi  wesprzeć moje  działania.  Już  na 
początkowym etapie  staram się  myśleć  o  osobach,  które  stanowić  będą  mocne, 
profesjonalne zaplecze funkcjonowania muzeum. Następnym zadaniem do realizacji 
jest  analiza  możliwości  pozyskiwania  eksponatów  oraz  naturalnie,  od  samego 
początku inwentaryzowanie i katalogowanie zbiorów. Kolejnym z najbliższych zadań 
jest  opracowanie  głównych  założeń  treściowych  wystawy  oraz  pierwszych  wersji 
scenariusza i projektu wystawy.    

2 września powołane zostało „Stowarzyszenie Muzeum dla Ełku" to inicjatywa 
Prezydenta Ełku, który wychodząc naprzeciw potrzebie utworzenia takiej instytucji, 
podejmuje konsekwentne działania w tym kierunku.  W trakcie  spotkania wybrano 
władze stowarzyszania. W głosowaniu zdecydowano, że przewodniczącym Zarządu 
został  Kazimierz  Bogusz.  Dodatkowo  do  Zarządu  wybrano:  Panią  Iwonę  Drażbę 
(Skarbnik) oraz Pana Jakuba Rudnickiego (Sekretarz).

Celem  Stowarzyszenia  jest  przede  wszystkim  wsparcie  utworzenia  placówki 
kulturalno-edukacyjno-historycznej  Muzeum  Historycznego  z  siedzibą  w  Ełku.  Po 
jego  utworzeniu  Stowarzyszenie  będzie  wspierać  Muzeum  w  rozwoju  i  realizacji 
celów statutowych.
Stowarzyszenie  będzie  prowadzić  i  wspierać  działalność  kulturalną,  naukową, 
edytorską informacyjną i edukacyjną. Wśród celów będą również:
• Działanie na rzecz zachowania obiektów dziedzictwa kulturowego Ełku i regionu.
• Pielęgnacja i popularyzacja historii, tradycji i dorobku regionu.
•  Wspieranie  projektów edukacyjnych  adresowanych  do  społeczności  lokalnej,  w 
szczególności do ełckiej młodzieży szkolnej.
• Popularyzacja i kształtowanie wiedzy fachowej z zakresu humanistyki wśród swoich 
członków i w środowisku lokalnym.
• Działanie na rzecz integracji europejskiej oraz rozwijania kontaktów między ludźmi, 
społecznościami i narodami.
• Współpraca międzynarodowa w zakresie ochrony dziedzictwa kulturowego.
•  Podejmowanie  działań  na  rzecz  dialogu  i  współpracy  pomiędzy  narodami,  w 
szczególności pomiędzy Polakami, Niemcami, Rosjanami, Litwinami, Białorusinami i 
Ukraińcami.
• Podejmowanie inicjatyw na rzecz integracji europejskiej, w tym we współdziałaniu z 
krajami członkowskimi i kandydującymi do Unii Europejskiej.
Nowe stowarzyszenie będzie miało siedzibę w niedawno wyremontowanej kamienicy 
przy ul. Małeckich 3. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił się z pytaniem, w jakiej formie 
organizacyjnej działałoby muzeum?

Pan  Kazimierz  Bogusz  –  kontynuacja  tego,  co  teraz  jest,  co  wcale  nie  jest 
najtańsze. Powołanie nowej instytucji,  i taką formę będzie proponował, czyli  nowa 
jednostka budżetowa ze statutem organizacyjnym. Jeśli chodzi i koszty, propozycja 
była  325  tys.  zł.  Natomiast  Stowarzyszenie,  jako  zaplecze  i  wsparcie.  To 
Stowarzyszenie może składać wnioski i aplikować o środki zewnętrzne.

Muzea w Polsce są finansowane z wpływów z prowadzonej działalności, dotacji od 
organizatora  oraz  ze  środków  otrzymywanych  od  osób  fizycznych  i  prawnych. 



Szalenie  ważne  jest  w  miarę  szybkie  przygotowanie  pierwszej  wersji  projektu 
ekspozycji -  jest  to  pierwsze  namacalne  „coś”,  co  można  pokazać  potencjalnym 
sponsorom. Ostateczne koszty zostaną ustalone po zakończeniu prac nad koncepcją 
ekspozycji głównej. 
Jeśli chodzi o zatrudnienie – maksymalnie 3 osoby, w tym księgowa, oczywiście przy 
solidnym  wsparciu  Stowarzyszenia,  Rady  Naukowej.  Dokładniejsze  koszty  będą 
znane około 14 listopadaa. Ważny jest również dobry statut.

Pan Kazimierz Bogusz powiedział, że chciałby, aby ełckie muzeum było placówką 
nowoczesną.  Muzeum  ma  być  muzeum  narracyjnym.  Muzea  narracyjne  inaczej 
podchodzą do problematyki muzealnej niż muzea tradycyjne. Celem takiej placówki 
jest  naturalnie ochrona pamiątek przeszłości,  nie mniej  jednak skupia się ono na 
edukacji  odbiorców.  Również  widz  jest  traktowany  inaczej  niż  w  muzeum 
tradycyjnym.  Podstawowym  założeniem  jest  zaangażowanie  gościa  muzeum 
podczas zwiedzania. Muzeum narracyjne wykorzystuje również ogromne bogactwo 
środków -  na  widza  oddziałuje  nie  tylko  autentyzm  obiektów,  ale  także  światło, 
dźwięk, faktura użytych materiałów, konstrukcja plastyczna.  
Projekt  Muzeum  zakłada  działalność  wydawniczą.  Muzeum  powinno  przecież 
prowadzenie działalności upowszechniającej kulturę. Jednym z zadań muzeum jest 
też  dokumentowanie  i  rejestrowanie  zjawisk  związanych  z  historią  miasta.  Dobry 
przykład daje chociażby Muzeum Kultury Ludowej w Węgorzewie wydające „Studia 
Angerburgica”.   
Plany wystawiennicze, są już następujące pomysły:

− wiek XIX nowoczesność, ulice XIX wieku w Ełku,
− Twój dom dialog z tradycją,
− lata  70-te  w  Ełku.  To  połączyć  z  historią  mówioną.  Ponadto  zrobić  z  trzy 

warsztaty, zabawę plenerową – jarmark jaćwieski.
Nasze miasto jest wyjątkowe, jeśli chodzi o historię żydowską.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  zależy  nam,  by  to  muzeum 
wystartowało  jak  najszybciej,  by zaczęło  już  istnieć.  Wokół  muzeum zaczyna  się 
wtedy dziać dużo ciekawy rzeczy.  Ważne są również eksponaty w muzeum. Jest 
dużo  osób,  które  chętnie  odda  swoje  zbiory  do  profesjonalnego  muzeum.  Baza 
lokalowa w budynku przy ul. Małeckich 3 jest doskonała i ma perspektywy rozwoju. 
Projekt  muzeum  powinna  przygotować  profesjonalna  firma,  ważne  jest  nowe 
spojrzenie na aranżacje wnętrz, rozwiązania mają być ciekawe i przemyślane.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – muzeum nie może się opierać tylko na pokazach 
multimedialnych. Musi być również kolekcja wystawiennicza, eksponaty. Muzeum to 
również właściwe miejsce dla obrazu „Panorama Ełku”. Dobrym pomysłem byłaby 
plansza z modelem wioski czy osady, nie stać nas na Wioskę Jaćwieską, a można to 
zrobić na makiecie.

Pan  Kazimierz  Bogusz  –  ważne  jest  pokazywanie  rzeczy  oryginalnych  a  na 
pewno nie zapełnimy muzeum od razu ciekawymi eksponatami. 

Radny Idzi Podwojski – ma to być muzeum historyczne w Ełku, co nie znaczy, że 
nie mogą tam być również inne eksponaty.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  jak  widziana  jest  współpraca  z 
ełckimi szkołami?  Ile należałoby zaplanować w budżecie miasta na funkcjonowanie 
muzeum?

Pan Kazimierz Bogusz – złożył wstępne zapotrzebowanie na kwotę 530 tys. zł. 
Młodzież  mogła  by  współuczestniczyć  w  robieniu  wywiadów.  Planuje  się 
organizowanie  konferencji,  również  poprzez  wychodzenie  historii  do  szkół. 
Działalność poprzez wolontariat, wymiany młodzieży.



Do punktu  4 - ego 
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Inspektor  ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi  Maciej Juchniewicz 

omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy 
samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w 
roku  2012.  Ełcki  Program  Współpracy  określa  zasady  współpracy  finansowej  i  
niefinansowej,  w  szczególności  zadania  i  kwoty  na  realizację  zadań  własnych 
samorządu miejskiego w Ełku przez podmioty określone w ustawie o działalności  
pożytku publicznego i o wolontariacie (otwarty konkurs ofert), priorytetowe działania 
dotyczące współpracy oraz zespoły doradcze i opiniujące złożone z przedstawicieli 
organizacji pozarządowych, radnych Rady Miasta w Ełku     i pracowników Urzędu 
Miasta w Ełku. 

Zmiana jaką między innymi  wprowadzamy, to oddzielny konkurs dla sportu 
amatorskiego i oddzielny dla sportu tzw. „wyczynowego”. Ponadto jeden duży nabór 
na  cały  rok,  reszta  w  trybie  małych  zleceń  w  ciągu  całego  roku.  Można  będzie 
składać  oferty  przez  internet.  Na  każde  zadanie  konkurs  będzie  ogłaszany 
oddzielnie. Jeśli chodzi o dofinansowanie przyjęliśmy zapis, że wysokość środków 
budżetowych wyniesie nie mniej niż 900.000 zł.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  proponowana  w  projekcie  kwota 
dofinansowania powinna być jednak na poziomie tego roku, czyli  nie nie mniej niż 
1 mln zł.

Radny  Krzysztof  Wiloch  –  zapis  jest  zgodny  z  wolą  Prezydenta  Miasta, 
ostateczna  kwota  zostanie  określona  po  zbilansowaniu  budżetu  miasta  na  rok 
przyszły.

Inspektor  ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi  Maciej Juchniewicz – 
jest to minimalna zagwarantowana kwota. Jeśli chodzi o tryb małych zleceń, wnioski 
mogą być składane w każdym terminie. Z ogólnej puli środków jest na ten cel 20%. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  zwrócił  uwagę  na 
potrzebę dodania w zapisie    § 2.  ust.  2 pkt.  i)  podpunkt w brzmieniu „działania 
wspierające powstanie i rozwój  ełckiego muzeum”, natomiast w § 4 ust. 4 brakuje 
czasownika ... „być” po słowie mogą, należy uzupełnić.

Radny Krzysztof Wiloch powiedział, że do radnych dotarło pismo Zarządu ełckich 
klubów piłkarskich   EKS  „Płomień”  Ełk,  UKS  „Rona  03”  Ełk  i  MKS „Mazur”  Ełk 
o wydzielenie od 2012 roku z funduszy przeznaczonych na dofinansowanie ełckich 
stowarzyszeń  pozarządowych  puli  przeznaczonej  wyłącznie  na  wsparcie  klubów 
uczestniczących  stale  w  rozgrywkach  ligowych  kwalifikowanych,  a  więc 
prowadzonych  przez  krajowe  bądź  wojewódzkie  związki  sportowe.  Czy  to,  o  co 
występują kluby zostało uwzględnione w projekcie tej uchwały?

Inspektor  ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi  Maciej Juchniewicz – 
chcemy wydzielić priorytety i oddzielną pulę środków dla klubów uczestniczących we 
współzawodnictwie.  Ten  wniosek  mieści  się  w  ramach  zapisów  tego  projektu 
uchwały.  Problem  natomiast  pozostaje,  w  mieści  jest  coraz  więcej  klubów 
sportowych. Potrzeba byłoby rozmów np. w obecności Rady Sportu, by to problemy 
uregulować.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  była  propozycja,  by  wprowadzić 
system punktacji  na podstawie ilości  punktów tzw. „MENisowskich” za rok ubiegły 



i  tym  klubom  przyznawać  wyższe  dotacje.  Można  byłoby  taki  postulat 
przedyskutować w rozmowach z klubami.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu 
Współpracy  samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi 
podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  rzecz  wspólnoty 
samorządowej w roku 2012 wraz ze zgłoszonymi poprawkami:
1)  § 2. ust. 2 pkt. i) podpunkt w brzmieniu „działania wspierające powstanie  i rozwój 

ełckiego muzeum”,
2)  § 4 ust. 4 brakuje czasownika ... „być” po słowie mogą, należy uzupełnić.

* * *
Inspektor  ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi  Maciej Juchniewicz 

powiedział,  że do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku jest 
autopoprawka dotycząca  przeniesienia  pomiędzy paragrafami  kwoty 11.000 zł  na 
realizację zadań samorządu w ramach Otwartego Konkursu Ofert 2011 w zadaniu 
pomoc społeczna, chodzi tutaj o Noclegownię „MONAR MARKOT.

Radny Krzysztof  Wiloch  zwrócił  uwagę,  na  zaproszenie  które  otrzymują  radni 
w związku z różnymi imprezami odbywającymi się w mieście. Dobrze byłoby, aby na 
każdej takiej imprezie oficjalny przedstawiciel Rady Miasta był.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – jednak to główna inicjatywa wypływa 
od danej organizacji. Jeśli dane Stowarzyszenie chce, by w jej imprezie uczestniczyli 
radni  to  powinna takie  zaproszenie do radnych skierować i  na to  należy zwrócić 
uwagę Stowarzyszeniom.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  omówił  zmiany  w  budżecie 
w zakresie zmian w wydatkach inwestycyjnych - do budżetu 2011 wprowadza się 
nowy  tytuł  inwestycyjny  pn.  „Budowa  zespołu  boisk  sportowych  przy  Szkole 
Podstawowej Nr 4 w Ełku w ramach programu „Moje Boisko – ORLIK 2012” dział  
926,  rozdział  92695  §  6050  i  kwotę  30 000  PLN  przeznacza  się  na  wykonanie 
projektu  boisk.  Jest  to  zadanie  czysto  inwestycyjne.  My  natomiast  chcielibyśmy 
również złożyć wniosek na wykonanie placu zabaw przy SP nr 4 oraz przy Zespole 
Szkół Samorządowych, by zamknąć tutaj tą przestrzeń  od strony ul. Suwalskiej.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  zmiany  dotyczące  wydatków 
inwestycyjnych:
pkt.  1  W  związku  z  końcowym  rozliczeniem  inwestycji  i  ustaleniu  ostatecznych 
kosztów  zadania  pn.„Rozbudowa  promenady  pieszo–rowerowej  wzdłuż  nabrzeża 
jeziora Ełckiego zmniejsza się wydatki  ze środków własnych w roku 2011 o kwotę – 
25.000 PLN. Poszły taniej przetargi i mamy oszczędności.

Kolejne zmiany dotyczą  dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych 
przez Wydział Mienia Komunalnego:
1. Zmniejszenia wydatków w Dziale 926 rozdziale 92601 § 4270 o kwotę 40 000 zł  

w związku z odstąpieniem przez Spółdzielnię   Mieszkaniową Świt”  w Ełku od 
realizacji  w 2011 r. zadania pn. Remont boiska przy ulicy Grodzieńskiej 9 w Ełku.

2. Zwiększenia wydatków w Dziale 900 rozdziale 90095 § 4300 o kwotę 40 000 zł z  
przeznaczeniem  na  przeprowadzenie  przez  specjalistyczną  firmę  badań 
marketingowych   wielkości  popytu  na  usługi  ełckiej  komunikacji  miejskiej 
realizowanej przez „MZK” Sp. z o. o. w Ełku wraz z przygotowaniem na podstawie 
analizy  wyników  tych  badań   „Koncepcji  optymalizacji  eksploatacyjnej  ełckiej 
komunikacji miejskiej” i opracowanie zgodnie z tą koncepcją rozkładów jazdy.



Wywiązała się dyskusja.
Radny Bogusław Wisowaty powiedział, że takie wykonanie badań będzie w tej  

chwili  nieadekwatne od tego, co się w Ełku dzieje. Dużo ulic jest remontowanych 
i  zamkniętych dla ruchu,  są objazdy i  należałoby się na razie wstrzymać z takim 
opracowaniem. Ponadto miały być przekazana środki finansowe na pokrycie wzrostu 
cen paliwa do MZK.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – taka analiza zewnętrznego wykonawcy, 
który popatrzy w sposób ekonomiczny i bardziej funkcjonalny byłaby nam potrzebna. 
Na to potrzeba czasu, chodzi nam na bardziej chłodne spojrzenia, na to co się dzieje 
w MZK. Powstałby optymalny dla miasta projekt komunikacji. Ulice w remoncie nie 
mają  tutaj żadnego znaczenia. 

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – chodzi tutaj bardziej o stworzenie koncepcji jak ten 
przewóz MZK ma wyglądać. Pewne symulacje mogą być na wstępie teoretyczne.

Radny  Krzysztof  Wiloch  –  nie  chodzi  o  zbadania  obciążenia  dzisiaj  ale  o 
stworzenie funkcjonalnej  koncepcji.  Byłoby to opracowanie wykonanie przez firmę 
specjalistyczną  i  profesjonalną,  które  by  dało  nam  obraz,   jak  docelowo 
zorganizować  efektywnie,  ekonomicznie  zgodnie  z  oczekiwaniami  społeczeństwa 
komunikację MZK w mieście.

Radny Ireneusz  Dzienisiewicz  –  środki  można  zarezerwować już  teraz,  ale  z 
opracowaniem należy jednak poczekać.

Radny Bogusław Wisowaty – postuluje,  by jednak w tej  chwili  nie umieszczać 
tego  tytułu  i  wydatków  w  budżecie  miasta.  Może  lepiej  tez  byłoby,  a  by  takie 
opracowanie zrobiło MZK, tam też są fachowcy i byłoby taniej.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – MZK jest wykonawcą naszych usług i to my 
przedstawiamy oczekiwania, czego chcemy. My określamy takie trasy i rozwiązania.

Kierownik  Referatu  Komunalnego   Zdzisław  Smalec  –  badanie  ma  wykazać 
obciążenie i natężenie przewozów na poszczególnych liniach. Wykonanie ekspertyzy 
potrwa około 1,5 miesiąca.

Radny  Bogusław  Wisowaty  –  wnioskuje  by  tej  propozycji  nie  przyjmować  w 
zmianach w budżecie miasta.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – czy jest szansa aby przy 
SP nr 4 umieścić pełnowymiarowe boisko ze sztuczną nawierzchnią?

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – jakie będą przy tej inwestycji koszty 
niekwalifikowane?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – każdy „Orlik” jest trochę inny w naszym 
mieście. My chcemy zagospodarować całą posesję szkoły. Doprojektowujemy plac 
zabaw. Obecne dofinansowanie „Orlików” to 75% kosztów.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  zmiany  w  budżecie  miasta  w  części  dotyczącej  zadań 
inwestycyjnych: 
pkt.  1)  w  związku  z  końcowym  rozliczeniem  inwestycji  i  ustaleniu  ostatecznych 
kosztów zadania pn. „Rozbudowa promenady pieszo – rowerowej wzdłuż nabrzeża 
Jeziora ełckiego zmniejszenie wydatków  ze środków własnych w roku 2011 o kwotę 
- 25 000 PLN. 
pkt.  3.  Wprowadzenie   nowego  tytułu  inwestycyjny  pn.  „Budowa  zespołu  boisk 
sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Ełku w ramach programu „Moje Boisko 



– ORLIK 2012” dział 926, rozdział 92695 § 6050 i kwotę 30 000 PLN przeznacza się 
na wykonanie projektu boisk.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 1 głosami „za” przy 9 głosach „przeciw” 
i 3 głosach „wstrzymujących” odrzucili zmiany w budżecie miasta w części zawartej 
w pkt. III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez 
Wydział Mienia Komunalnego  pkt. 1 Zmniejszenia wydatków w Dziale 926 rozdziale 
92601 § 4270 o kwotę 40.000 zł    w związku z odstąpieniem przez Spółdzielnię 
Mieszkaniową Świt” w Ełku od realizacji w 2011 r. zadania pn. Remont boiska przy 
ulicy Grodzieńskiej 9 w Ełku.
Zwiększenia wydatków w Dziale  900 rozdziale  90095 § 4300 o kwotę  40 000 zł 
z  przeznaczeniem  na  przeprowadzenie  przez  specjalistyczną  firmę  badań 
marketingowych.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie autopoprawkę do zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 
rok w zakresie przeniesień pomiędzy paragrafami. Zmiany nie powodują zwiększenia 
wydatków budżetowych.

Do punktu  5 – ego
Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zapoznał zebranych z pismem Zarządu 

ełckich klubów piłkarskich  EKS „Płomień” Ełk, UKS „Rona 03” Ełk i MKS „Mazur” Ełk 
o wydzielenie od 2012 roku z funduszy przeznaczonych na dofinansowanie ełckich 
stowarzyszeń  pozarządowych  puli  przeznaczonej  wyłącznie  na  wsparcie  klubów 
uczestniczących  stale  w  rozgrywkach  ligowych  kwalifikowanych,  a  więc 
prowadzonych przez krajowe bądź wojewódzkie związki sportowe.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  przedstawiciele  klubów 
zgłaszają swoje uwagi, że pieniądze są dzielone niesprawiedliwie. W Ełku jest ponad 
20 drużyn piłkarskich. Na pewno trzeba spojrzeć w nowy sposób na podział środków. 
Będą dwa konkursy: jeden na sport drugi na rekreację ruchową – sport amatorski. 
Nie zgadzam się ze sformułowaniem, że dzielimy te środki niesprawiedliwie.

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop – apeluje, by jak najszybciej  przyjąć 
Strategię Sportu w naszym mieście. Pokazać kierunki rozwoju sportu.

Radny  Zbigniew  Jędrkiewicz  –  rolą  samorządów  jest  wspieranie  każdej 
aktywności ruchowej a zatem i tej rekreacyjnej. Jako samorząd musimy postawić na 
zdrowie  nie  omijając  żadnych  grup  wiekowych.  W przypadku  klubów,  to  sprawa 
strategicznych sponsorów, a firmy ełckie nie są tym zainteresowane.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański -  działalność samorządu wyzwala dużą 
aktywność ruchową właśnie poprzez to, że budujemy i oddajemy do użytku obiekty 
sportowe. Wszystkie kluby sportowe nieodpłatnie korzystają z obiektów sportowych, 
forma „Orlika” jest formą nieodpłatną.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz – piłka nożna to nie jedyna dyscyplina sportowa, 
która ma najwięcej uczestników. Jest nauka pływania, gdzie w zajęciach uczestniczy 
300 dzieci, czy też nauka tańca. W tym roku kluby dostały 70% rabat na korzystanie 
z obiektów sportowych MOSiR. Piłka nożna to droga dyscyplina. W naszym mieście 
nikt nie dysponuje takimi pieniędzmi by utrzymać takie drużyny.

Radny  Romuald  Szuliński  –  bardzo  duży  koszt,  to  prowadzenie  drużyny 
seniorskiej.  Drużyny  młodzieżowe  również  grają  w  lidze  wojewódzkiej,  koszty  to 
głównie wyjazdy na rozgrywki.

Radny  Krzysztof  Wiloch  –  największą  społeczność  w  naszym  mieście  tworzą 
pasjonaci  piłki  nożnej.  Jednak  sport  masowy  powinien  być  ważniejszy.  Należy 



uwzględnić fakt, że drużyny piłkarskie mogą mieć więcej wydatków – do rozważenia 
przez Prezydenta Miasta. Być może miasto mogłoby zostać sponsorem jednej, ale 
dobrej drużyny piłkarskiej.

 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  ważny  jest  tutaj  również  element 
rywalizacji.  Ponadto trenerzy i  kluby sportowe pełnią usługę opiekuńczą na rzecz 
rodziców trenujących dzieci. Aspekt ten jest bardzo ważny. Rodzice mogliby płacić 
nawet niewielkie kwoty. Można by utworzyć tzw. „karty kibiców” - odpłatne, jest wiele 
osób, które by wsparły w ten sposób sport.  Potrzebny jest tutaj  jednaj prawdziwy 
menadżer  a  nie  tylko  prezes  klubu.  Specjalnie  na  potrzeby  klubu  „Mazur” 
stworzyliśmy stypendia.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  ełczanie  chcą  aktywnie  uczestniczyć  we 
wszystkich organizowanych imprezach sportowych.  Przykładem jest test Coopera, 
gdzie udział wzięło 300 osób.

 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  
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